
Zapisnik 10. sjednice Upravnog vijeća 

Gradske knjižnice Marka Marulića u Splitu 

Održane 30. kolovoza 2022. u 13:30 sati, u uredu ravnateljice, Središnja knjižnica, Ulica 

slobode 2, Split. 

Nazočni: predsjednica UV Mirta Matošić, članovi UV Karmen Borković, Ema Kojundžić, 

Renata Vojvodić, Ivan Triva te ravnateljica Grozdana Ribičić i Jelena Grgić, tajnica Knjižnice 

 

 Prijedlog dnevnog reda:  

1. Usvajanje dnevnog reda 10. sjednice, (privitak 1.) 

2. Usvajanje Zapisnika 7. sjednice UVGKMM, (privitak 2.) 

3. Usvajanje Zapisnika 8. sjednice UVGKMM, (privitak 3.) 

4. Usvajanje Zapisnika 9. sjednice UVGKMM, (privitak 4.) 

5. Izvještaj rada za mjesec srpanj i kolovoz 

6.  

Ad 1. 

Članovi Upravnog vijeća GKMM Split jednoglasno su usvojili Dnevni red 10. sjednice 

Upravnog vijeća GKMM Split, KLASA: 003-06/22-01/28, URBROJ: 2181-237-05/22-429. 

Ad 2. 

Članovi Upravnog vijeća GKMM Split potom su jednoglasno usvojili Zapisnik 7. sjednice 

Upravnog vijeća GKMM Split, KLASA: 003-06/22-01/29, URBROJ: 2181-237-05/22-430. 

Ad 3. 

Članovi Upravnog vijeća GKMM Split potom su jednoglasno usvojili Zapisnik 8. sjednice 

Upravnog vijeća GKMM Split, KLASA: 003-06/22-01/24, URBROJ: 2181-237-05/22-396. 

Ad 4. 

Članovi Upravnog vijeća GKMM Split potom su jednoglasno usvojili Zapisnik 9. sjednice 

Upravnog vijeća GKMM Split, KLASA: 003-06/22-01/27, URBROJ: 2181-237-05/22-428. 

Ad 5. 

Izvještaj rada za srpanj i kolovoz: 

Ravnateljica Grozdana Ribičić prepustila je riječ voditeljici kulturnih programa, članici 

Upravnog vijeća, u svezi održanog 68. Splitskog ljeta. Renata je navela kako je svečano 

otvorenje Festivala bilo 14. srpnja, dok je GKMM-a imao svoj prvi program dan iza, 15. srpnja. 

U planu je bilo da se održi sedam knjižničnih programa. Realizirano je pet programa: jedan 

poetsko-glazbeni recital (Mejrema Reuter „Vesna u nama“) , jedna večer pripovijedanja 

(skupna izvedba Pripovjedačkog kruga, „Vilinsko tkanje“) i tri promocije od kojih jedna s 



koncertom (prijevod Meri Grubić: Fernando Pessoa / Alberto Caeiro, Čuvar stada & Zaljubljeni 

pastir s koncertnom izvedbom fada Ive Perušića, Martina Frka Milotić, „Pripovjedačica“ i 

Želimir Periš, „Mladenka kostonoga: kazivanje o vještici Gili“). Programi su održani na dvije 

lokacije: Atrij Galerije umjetnina i Stražnje dvorište gimnazije Marko Marulić i Vladimir (novi 

ambijentalni prostor u središtu grada – dvorište u sklopu Knjižnice Grad koja je u fazi 

dovršavanja i preuređenja u Poetsko-glazbeni odjel sa spomen sobom Ljube Stipišića Delmate).  

Dva su programa odgođena, a jedan je otkazan i zamijenjen s drugim. Tako je zbog bolesti 

izvođačice Vesne Tominac Matačić uzrokovane Covidom 19 otkazan recital „Koralj vraćen 

moru“. Umjesto njega, u posveti Vesni Parun, održan je poetsko-glazbeni recital dramske i 

glazbene umjetnice Mejreme Reuter „Vesna u nama“. Promocija „Saša Anočić – Trilogija 

gubitnika“ odgođena je za drugi dio godine zbog izvanrednih, dodatnih poslovnih obveza 

priređivača knjige Jasmina Novljakovića. Promocija monografije „Naša Ivanka Boljkovac“ 

odgođena je za jesen zbog nemogućnosti dolaska autorice Marije Barbieri.  

Svi programi bili su besplatni za posjetitelje i dobro posjećeni, a sredstva za njihovo održavanje 

osigurala je dijelom GKMM Split, dijelom HNK Split. Unatoč nepredviđenim situacijama u 

promijeni programa, iza nas je je jedna vrlo uspješna manifestacija.   

Ravnateljica je istakla da je posebnost ovogodišnjeg sudjelovanja u programu Splitskog ljeta 

upravo u tome što je u sklopu njega, promovirano dvorište Realke u novu splitsku ljetnu scenu 

i to u centru grada, idealnu za promocije knjiga, recitale i sl. Prostor je to koji je godinama 

stajao zapušten i kojeg su prije nekoliko godina 4. i 5. gimnazija,  jedan dio zelene površine,  

uredile te nam omogućile organizaciju naših ovogodišnjih programa u njemu. Mi smo, u 

suradnji s ravnateljicama gimnazija, privremeno stavile na ogradu dvorišta koje gleda na 

krovove neuglednih prodajnih pazarskih prostora umjetni bršljan. Uz naš novi razglas, 

postojeće osvjetljenje i kupljene stolice postignut je ambijent u kojem su se i predstavljači i 

posjetitelji vrlo ugodno osjećali. To su potvrdili i na promociji knjiga Đorđa Matića njegovi 

sudionici, među njima i Zlatan Stipišić Gibonni koje mu je posebno bilo drago zbog blizine 

Delmatine spomen sobe.  

Predsjednica Mirta Matošić je istaknula kako se GKMM Split tri puta spomenula na otvorenju 

Splitskog ljeta i da smo baš bili ponosni. Upitala je ima li što za suradnju i idućeg ljeta. 

Ravanteljica je navela da treba vidjeti što će biti s novom upravom, ali da svakako GKMM 

planira nastaviti ovu suradnju, naravno ako to i upravi Splitskog ljeta bude u planu. 

Članica Karmen Borković je također istaknula kako Splitu nedostaje malih prostora za koncerte 

i manje kazališne predstave, a da je prostor u Zagrebačkoj idealan za to. Smatra kako je to 

svakako benefit za građane grada Splita. Ravnateljica je pohvalila veliki projekt kojeg je 

Karmen Borković u Solinu pokrenula s Teatrinom solinske knjižnice. 

Ravnateljica je istakla da, paralelno s programom Splitskog ljeta, organiziran je tradicionalno 

bogat program ljetnih radionica za djecu i mlade koje su bile dobro posjećene: mala škola gitare, 

čarobna čitaonica, dramska radionica, radionica lego robotike, radionica 3D printanja, turnir u 

Playstationu (FIFA 22), teatarske likovne radionice, morske likovne radionice, radionica 

društvenih igara, Marulovim stopama, znanstvena zabava i dr. Bilo je to nakon dvije 

pandemijske godine i bez restriktivnih epidemioloških mjera. 



U sklopu EU projekta „Za dobre vibre – čitaj libre“, pokrenuta je nova suradnja s UMAS-om, 

ovaj puta s glumačkom akademijom. Njezini studenti i profesori organizirat će radionice 

„Čitajmo umirovljenicima“ u umirovljeničkim domovima diljem naše županije. SDŽ  je kao 

partner u projekt pokrenula postupak nabave javne kampanje. S njihovim službama 

dogovaramo način komunikacije sa čelnicima županijskih općina i gradova u kreiranju mreže 

bibliobusnih stajališta. Bit će potrebno raspisati novi natječaj za Voditelja EU projekta jer 

kolegica Antonija Jukić odlazi na porodiljski dopust. Iznenada smo ostali i bez voditeljice 

bibliobusne službe, Jelene Mihnjak koja je  podnijela zahtjev za odlazak iz osobnih razloga 

(odlazak na novo radno mjesto). Situacije su to koje nas malo usporavaju, ali su sastavni dio 

radnog pocesa. 

Dobra vijest je što su stigla unajmljena računala koja će se tijekom ljeta instalirati po 

knjižnicama u mreži i zamijeniti postojeća dotrajala računala. 

U suradnji s arhitektom Peračićem, naručen je ostatak namještaja (fotelje, stolovi i stolice) za 

Zagrebačku. Rok isporuke je 60-90 dana. Ukoliko bude sve po planu, otvaranje Knjižnice 

Dalmatine moglo bi biti tijekom Mjeseca hrvatske knjige. 

Ugrađene su nove klime u Knjižnici Bol-Plokite čija je ugradnja bila veći trošak koji nam je, u 

dogovoru s pročelnikom g. Negotićem, podmirio Grad Split. Naravno, već standardno, u 

međuvremenu su nam se dvije klime u server sobama u Središnjici pokvarile što smo i 

promijenili, odnosno popravili kvar. 

S obzirom na brojne započete projekte (Zagrebačka, Trstenik, Mejaši, Bibliobusna služba), a 

vrlo nestabilna i nepredvidljiva poslovna vremena, svakako moramo pripremiti prijedlog 

rebalansa našeg proračuna mjerodavnim službama i usuglasiti planove za sljedeći proračun. 

Nadamo se njihovoj podršci jer je riječ o projektima na dobrobit građana i ulaganjima u 

uređenje zapuštenih gradskih prostora.  

Ravnateljica je još jednom svima u Upravnom vijeću zahvalila na usvojenom polugodišnjem 

financijskom izvješću kao i voditeljici računovodstva Ani Stubnji na njezinom angažmanu.  

Odazvali smo se pozivu načelnika i prisustvovali svečanoj sjednici gradskog vijeća u povodu 

Dana Općine Šolta s kojima zajedno radimo na planu unaprjeđenja knjižničnih usluga 

Šoltanima. 

Kolegica Maja Stazić se uspješno prijavila na natječaj i izabrana je za sudjelovanje na seminaru 

za Erasmus akreditaciju koja će se organizirati na Malti. Jedini je predstavnik knjižničarske 

struke na seminaru. Druga hrvatska predstavnica je profesorica iz zagrebačke škole.  

Što se tiče inspekcije rada vezano za Natječaj za radno mjesto Pomoćni knjižničar-vozač u 

Bibliobusnoj službi ravnateljica je prepustila riječ tajnici Jeleni Grgić: 

U prvom stupnju, Rješenjem Državnog inspektorata, područni ured Split, Služba za nadzor 

radnih odnosa od 22.7.2022. odbijen je zahtjev Ante Pupačića za ostvarivanjem prava prednosti 

pri zapošljavanju u GKMM Split. Međutim, na navedeno Rješenje Ante Pupačić je izjavio žalbu 

Državnom inspektoratu, Sektoru za drugostupanjski upravni postupak. Ravnateljica i ja smo 

pristupile po pozivu više inspektorice Marije Silobrčić, koja je zadužena za predmet, vezano za 



dostavu obavijesti o sklapanju Ugovora o radu s izabranom kandidatkinjom pri čemu je 

utvrđeno da nema elemenata prekršaja jer je Knjižnica postupila sve u skladu s važećim 

Zakonom o hrvatskim braniteljima iz Domovinskog rata i članovima njihovih obitelji i 

obavijestila kandidata Antu Pupačića o sklopljenom ugovoru s kandidatkinjom na temelju koje 

obavijesti je on i podnio prijavu Državnom inspektoratu. Kada zaprimimo žalbu na istu ćemo 

dostaviti i naš odgovor. Kandidat Ante Pupačić kako je ispunjavao sve formalne uvjete natječaja 

pozvan je na razgovor te je isti pristupio. U citiranom Rješenju navodi se kako je na temelju 

rezultata cjelokupnog postupka utvrđeno da podnositelju zahtjeva Anti Pupačiću nije uskraćeno 

pravo prednosti pri zapošljavanju jer u svojoj prijavi je dostavio potvrdu stariju od mjesec dana 

te je odbijen zahtjev imenovanog za ostvarivanjem prava prednosti pri zapošljavanju u GKMM 

Split.  

O našoj sistematizaciji, tajnica je navela: 

U članku 31. Pravilnika o uvjetima i načinu stjecanja stručnih zvanja u knjižničarskoj struci  

stoji kako će Knjižnice i pravne osobe u čijem se sastavu nalaze knjižnice uskladiti svoje opće 

akte i rad s odredbama ovoga Pravilnika u roku od 12 mjeseci od dana stupanja na snagu (ovoga) 

Pravilnika. Budući da je pravilnik stupio na snagu 1.10.2021. GKMM trebala bi donijeti novi 

ili prilagođeni Pravilnik o unutarnjoj ustrojbi, načinu rada GKMM Split te sistematizaciji radnih 

mjesta do 1.10. 2022 

Statut GKMM Split propisuje način izrade i usvajanja Pravilnika o unutarnjoj ustrojbi, način 

rada GKMM Split te sistematizacije radnih mjesta. Pravilnik se donosi na prijedlog ravnatelja 

uz prethodno savjetovanje i pribavljeno mišljenje stručnog vijeća Knjižnice i Sindikata, te se 

potom usvaja od strane Upravnog vijeća Knjižnice, koji se zatim šalje na prihvaćanje osnivaču, 

Gradu Splitu, za unošenje izmjena u Kolektivni ugovor. Zbog kompleksne procedure te zbog 

pravne sigurnosti i zaštite radnika predmetni Pravilnik nije podložan brzim i čestim izmjenama. 

GKMM Split je odlučila ne donositi izmjene i dopune važećeg Pravilnika već je pristupila izradi 

novog Pravilnika zbog nužnih promjena u organizaciji poslovanja GKMM Split (otvaranje 

novog Pjesničko glazbenog odjela „Dalmatina“ i Izdvojenog odjela za djecu i mlade na 

Mejašima, uspostavljanje Županijske bibliobusne službe i uređenje Službe za programe, 

marketing i razvoj). Sistematizacije je podloga za pregovaranje za unošenje nužnih izmjena u 

Kolektivnom ugovoru za zaposlene u ustanovama kulture Grada Splita te novih koeficijenata u 

skladu s novodonesenim gradskim koeficijentima, stoga zbog velikog obima drugih poslova te 

kompleksnosti izrade Pravilnika, novi planiramo usvojiti tijekom listopada. 

Ravnateljica je obavijestila da je poslano u tisak novo izdanje Bibliothece Spalatine, knjiga 

karikatura i stripa Ede Šegvića „Bartul 2“.  

GKMM je dobila donaciju od 200 ukrajinskih knjiga za djecu i mlade od Ukrajinskog 

Veleposlanstva. 

U skladu s državnim naputcima o promjeni kuna u eure, na vrijeme smo objavili dvojne 

vrijednosti naših financijskih podataka. ZAKI program je isto na vrijeme unio promjene u svoj 

sustav. Naravno, veći problem će biti početak sljedeće godine s naplatama članarina i zakasnina 

pa se GKMM mora pripremiti i za te scenarije.  

Jedan od većih problema tijekom ljetnih mjeseci je bio u nedostatku čistačica. Naime, dva 

tjedna GKMM je bila samo s jednom čistačicom zbog bolovanja ostalih. S obzirom na turističku 



situaciju i trendove, jednostavno je bilo teško naći zamjenu. Problem još uvijek traje mada se 

jedna kolegica nakon korone vratila i donekle učinila situaciju izdržljivom ali ne za dugo.  

GKMM priprema program za ovogodišnji MHK-a kao i za novi ZNS.  

Obratila nam se Turističko-ugostiteljska škola za pomoć. Naime, škola se preuređuje unutar 

velikog projekta, a samo preuređenje trajat će dvije godine. Oni će biti podstanari u dvije škole. 

Knjižnicu su stavili u privremeno spremište. U razgovoru smo dogovorili na koje sve načine 

mogu osigurati svojim srednjoškolcima knjižnične usluge dok se škola ne preuredi. GKMM je 

obećala jednogodišnji besplatan upis srednjoškolcima. 

 

Sjednica je završila u 15:00  

 

           Zapisničarka:                                                                   Predsjednica Upravnog vijeća: 

_______________________                                                    __________________________ 

         Jelena Grgić                                                                                      Mirta Matošić 

 

KLASA: 003-06/22-01/24 

UR BROJ: 2181-237-05/22-396 

Split, 22. rujna 2022.  


